
Välkommen till Länsstyrelsens informationsbrev som tar upp allmänna frågor om vattenförvalt-
ning i Gotlands län. Vi vänder oss till er som är intresserade av Gotlands utveckling kring dessa 
frågor. Om ni har frågor kring vattendirektivet så kan ni vända er till E-post: beredningsse-
kretariat.visby@lansstyrelsen.se eller via telefon till: Peter Landergren, allmänt vattenförvalt-
ning, inlandsvatten och kustvatten, tfn 010-223 92 56. Frida Eklund , allmänt vattenförvaltning, 
grundvatten, tfn 010-223 92 70. 

Länsstyrelsen i Gotlands län
621 85 VISBY
Tel 010-223 90 00
www.lansstyrelsen.se/gotland
gotland@lansstyrelsen.se

Ansvarig utgivare:
Peter Landergren
Miljö- och vattenenheten

peter.landergren@lansstyrelsen.se

Länsstyrelsenger ut ny-
hetsbrevet digitalt cirka 
två gånger varje år. Har du 
idéer och tips om vad brevet 
skulle kunna innehålla vill vi 
att du hör av dig till Miljö- 
och vattenenheten. 

MER INFO PÅ WEBBEN!
www.lansstyrelsen.se/gotland

www.vattenmyndigheten.se

www.vattenkartan.se

www.viss.lst.se 

www.vattenorganisationer.se/ 

  Vattenrådsträff Alvesta
Den 29 november träffades ett 40-tal personer från vattenråd i Södra Öster-
sjöns distrikt för att utbyta erfarenheter kring utmaningar och arbetssätt i vat-
tenråden. Diskussioner i grupper visade en ganska enig bild om vilka de vik-
tigaste utmaningarna är: resurser för samordning och aktivitet i vattenråden, 
engagemang, en bra organisation och gemensam målbild var utmaningar som 
många nämnde. Kommunernas medverkan och engagemang lyftes också som 
en viktig fråga, liksom finansiering av åtgärder. Mötet var uppskattat av del-
tagarna som fick goda möjligheter att prata med varandra under dagen och 
behov finns av återkommande träffar. Vattenmyndigheten och Länsstyrelserna 
deltog, liksom Magnus Ljung som utvärderat vattenrådsarbetet i Sverige ur de 
gröna näringarnas perspektiv. Minnesanteckningar från dagen kommer inom 
kort att finnas på Vattenmyndighetens hemsida: 
www.vattenmyndigheterna.se/Sv/sodra-ostersjon/Pages/default.aspx

  Nytt inom vattenförvaltningen och LOVA
Som de flesta av er säkert redan vet så kommer möjligheten att ansöka om lo-
kala vattenvårdsprojekt (LOVA) att tas bort för 2013. Redan beviljade projekt 
påverkas inte av detta. Vi vet inte om LOVA kommer tillbaka 2014 och framåt, 
men det förutsätter att man tar ett nytt politiskt beslut. Länsstyrelsen har job-
bat aktivt för att LOVA ska finnas kvar vilket framförts i en mängd samman-
hang via bland annat länsledningen. Vi är mycket förvånade över att man säger 
sig satsa på Östersjön och lokala initiativ och sedan rycker bort plattformen för 
detta. Vi hoppas och tror att det bara är tillfälligt. 

Länsstyrelsen avser därför att under januari månad gå ut med information om 
att det kommer att vara möjligt för vattenråden att söka vattenvårdsmedel från 
en mindre pott med pengar avsedda just för miljöåtgärder i vatten. Summan 
är begränsad till totalt 150 000 och kommer förmodligen att följa samma prin-
ciper som LOVA där någon typ av medfinansiering är nödvändig, exempelvis i 
form att eget arbete. Vi är medvetna om att detta ligger långt ifrån de möjlighe-
ter som fanns inom LOVA men vi vill på något sätt försöka stödja vattenrådens 
arbete under 2013.

Vattenmyndigheten för södra Östersjön har även flaggat för att bidragen till 
vattenråden för 2013 kan komma att minska på grund av de minskande an-
slagen till vattenmyndigheterna. Vi har uttryckt vår oro för detta och lagt som 
förslag att de ideella vattenråden ska behålla sina bidrag intakta och att minsk-
ningen ska tas på de större vattenråden (tidigare vattenvårdsförbund) som har 
en ekonomisk grund att stå på. Om det trots allt blir en minskning så har vi lagt 
in ett utrymme i vår egen vattenförvaltningsbudget för att kunna täcka upp 
minskningen för vattenråden på Gotland.
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   Arbetsprogram och väsentliga frågor - samråd inom vattenförvaltningen
Under perioden 1 december 2012 till 1 juni 2013 pågår samråd inom vattenför-
valtningen. Samrådet ger alla berörda en möjlighet att påverka vattenförvalt-
ningsarbetet genom att lämna synpunkter på de prioriteringar som Sveriges 
vattenmyndigheter föreslår ska gälla från 2015. 
Samrådet gäller två dokument:
• Arbetsprogram med tidtabell och översikt av väsentliga frågor inför arbetet 
med förvaltningsplan 2015-2021 
• Behovsbedömning, omfattning och detaljeringsgrad av miljökonsekvensbe-
skrivningen med anledning av miljöbedömning av åtgärdsprogram 
Mer information om samrådets genomförande finns på vattenmyndigheternas 
webbplats. Där finns också länkar till vattendistriktens sidor med information 
om datum för samrådsmöten samt till webbenkäter där du enkelt kan lämna 
dina synpunkter. Samrådsdokumenten finns tillgängliga på Länsstyrelsen och 
alla kommunerna under hela samrådsperioden men kan också hämtas från 
vattenmyndigheternas webbplats.

  Sportfiskarnas satsning på åtgärder för rovfisk - Back to Big Fish
Sportfiskarna arbetar för närvarande i sju mellansvenska kustlän med restau-
reringsinsatser för rovfisk, varav Gotland är ett av dessa. Insatserna består 
främst i att förbättra möjligheterna för kustlevande rovfisk som gädda och ab-
borre att lyckas med sin reproduktion i sötvatten. Forskning har visat att en 
stor del av den rovfisk som lever i kustvattnen utnyttjar sötvatten för lek. Som 
bekant har mänsklig aktivitet på olika sätt påverkat våra sötvattensystem på 
ett negativt sätt för fisk och andra vattenknutna organismer. Bland annat har 
utdikningar och kanaliseringar begränsat förekomsten av viktiga svämzoner, 
och olika former av fysiska hinder i vattendragen stoppar fiskens lekvandring.

Sportfiskarnas satsning på åtgärder för rovfisk består framförallt av att åter-
skapa fria vandringsvägar och att restaurera och skapa lämpliga lekmiljöer.

Här på Gotland har vi genomfört en restaurering av Österby myr i Kräklingbo 
till en så kallad ”gäddfabrik”, vilken förhoppningsvis kommer att förbättra 
rekryteringen av kustlevande gädda i området. Första leksäsongen visade lo-
vande resultat. En gäddfabrik kan kort beskrivas som en grund, översvämmad 
och vegetationsrik våtmark där gäddan leker och där gäddynglen får en mycket 
bra start i livet. Våtmarken kan efter leken med fördel utnyttjas för bete.Vi 
har också restaurerat vandringsvägar i mynningsområdet av ”Vade ränna” som 
mynnar i Bogeviken och byggt bort vandringshinder i Varbosån på västra Got-
land och i ett litet vattendrag som mynnar i Bandlundviken på östra Gotland. 
Vi har även skapat vandringsmöjligheter för flodnejonöga i Lummelundaån.

Kommande år planerar vi ett stort antal åtgärder, bland annat arbetar vi med 
ett omfattande våtmarksprojekt i Snoderåns avrinningsområde, ett antal pro-
jekt för att bygga bort fysiska vandringshinder i vattendrag, vegetationsrens-
ning på flera platser och ytterligare objekt för att skapa gäddfabriker.

Läs mer om Sportfiskarnas satsning på rovfisk här: 
www.sportfiskarna.se/miljo_fiskevard/Kustochhav/Rovfisk/BS2020/tabid/571/Default.aspx 
eller hör av dig till oss på Gotland: Lars Vallin, tel. 0722-08 70 11, 
lars.vallin@sportfiskarna.se  

VATTENRÅdEN SOM 
REMISSINSTANS
Länsstyrelserna inom södra Öster-

sjöns vattendistrikt avser att under 

januari 2013 gå ut med informa-

tion att man kommer att skicka ut 

ärenden på remiss till vattenråden. 

Förutom de ärenden som är direkt 

kopplade till vattenförvaltningen 

som till exempel åtgärdsprogram, 

kan det handla om olika typer av 

vattenverksamheter och miljöfarliga 

verksamheter eller ärenden om om-

rådesskydd som naturreservat eller 

Natura 2000-områden med koppling 

till vatten.

Någon större förändring kommer 

det inte bli på Gotland eftersom 

större vattenärenden redan idag 

skickas ut på remiss. Det är också 

viktigt att betona att vattenråden 

själva väljer om man vill svara på en 

remiss. 

God jul och 
Gott nytt år!


